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Komise zdravotnictví a sociálních věcí Rady města Beroun 
 
 

     Z á p i s   č. 02/2019 
 
z  jednání Komise zdravotnictví a sociálních věcí, konaného dne 5. 2. 2019 od 14.00 hod.  
v prostorách Dětského domova a Mateřské školy Beroun, Mládeže 1102/8, Beroun 
 
Přítomni:  
Předseda:  Mgr. Alžběta Táborská  
Členové:    Ing. Petr Horák, Alena Káchová, Mgr. Soňa Křikavová, Mgr. Jana 

Műllerová, Věra Ouředníková, Eva Zajícová 
Hosté: Bc. Marie Marková - vedoucí odboru SVZ MěÚ Beroun, Mgr. Iva 

Ludvíková – koordinátorka Komunitního plánování sociálních služeb 
(dále KPSS), Jana Plavcová – koordinátorka sociálního bydlení 

Omluveni: Ing. Miroslava Kučerová, Mgr. Dušan Tomčo - místostarosta města 
Beroun, Alena Pecková 

Zapisovatel:  Zuzana Zelenková 
Ověřovatel zápisu:  Mgr. Soňa Křikavová 
 
Program jednání: 

1. Zahájení 
2. Prohlídka Dětského domova a Mateřské školy Beroun, beseda 
3. Kontrola plnění usnesení 
4. Informace z jednání rady a zastupitelstva města 
5. Informace o průběhu realizace projektu „Střednědobý plán rozvoje sociálních 

služeb města Beroun a spádového území 2019-2023“ 
6. Sociální bydlení v Berouně 
7. Různé 

 
 
 

Jednání komise 
 

K bodu č. 1 -  Zahájení 
Jednání komise zahájila její předsedkyně Alžběta Táborská, přivítala přítomné členy 
komise a hosty Bc. Marii Markovou, Mgr. Ivu Ludvíkovou a Janu Plavcovou.  
Zapisovatelkou jmenovala Zuzanu Zelenkovou a ověřovatelem zápisu Mgr. Soňu 
Křikavovou.  
 
Usnesení:     Komise zdravotnictví a sociálních věcí schvaluje výše uvedený  
  program jednání s tím, že z provozních důvodů navštíveného zařízení 
  bude bod 2 posunut na konec jednání. Členové souhlasí s přítomností 
  hosta jednání Jany Plavcové. 
Hlasování:    7 pro   - 0 proti - 0 zdržel se 
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K bodu č. 2 -  Kontrola plnění usnesení 
Kontrolu plnění usnesení z předchozích jednání komise zdravotnictví a sociálních věcí 
provedla tajemnice Zuzana Zelenková: 
 
1/  Přidělení bytu o velikosti 1+kk  

 v Domově penzionu pro důchodce Beroun (dále jen DPD) čekají na přidělení bytů  
po jejich uvolnění p. Kolářová, Grauová, Matys, Holý a Kyndlová – Zápis z komise 
ZSV z 18. 9. 2018 – byt neuvolněn, nesplněno 

 v DPS čp. 1280 na přidělení bytu čeká p. Šefl, p. Pavlisová, p. Perlík – Zápisy 
z komise ZSV z 19. 6. 2017, 10. 10. 2017– byt neuvolněn, nesplněno 

 v DPS čp. 1280 p. Fišerová, Cinertová ke změně nájemní smlouvy ve smyslu 
pronájmu bytu zvláštního určení – Zápis z komise ZSV - 18. 12. 2018 - nesplněno 

 
2/  Přidělení bytu o velikosti 2+kk  
v DPD v pořadníku komisí doporučených žadatelů o přidělení bytu čekají: manželé 
Krásovi. Zápis z komise ZSV z 20. 2. 2018 – byt neuvolněn, nesplněno. 
 
3/ Radě města Beroun byly předloženy návrhy Komise ZSV o poskytnutí dotací 
na aktivity v sociálně zdravotní oblasti ve městě Berouně na rok 2019, dále zápis 
z jednání komise dne 18. 12. 2018 a 3. 1. 2019. Předložen byl i Plán činnosti Komise 
zdravotnictví a sociálních věcí pro rok 2019. 
 
Komise zdravotnictví a sociálních věcí vzala informace na vědomí. 
 
 
K bodu č. 3 -  Informace z jednání rady a zastupitelstva města 
Rada města Beroun 

 usnesením č. 11/4/RM/2019 dne 9. 1. 2019 vzala na vědomí Zápis  
č. 5/2018 z jednání Komise zdravotnictví a sociálních věcí, konaného dne  
18. 12. 2018 

 usnesením č. 33/5/RM/2019 dne 23. 1. 2019 vzala na vědomí Zápis  
č. 1/2019 z jednání Komise zdravotnictví a sociálních věcí, konaného dne 3. 1. 
2019 a schválila Plán činnosti Komise zdravotnictví a sociálních věcí pro rok 2019 
v radou města upraveném znění. Rada doporučila doplnit do bodu 2. Průběžné 
činnosti:   Naplňování Analýzy sociálního bydlení ve městě Berouně 2018-2023 

 usnesením č. 34/5/RM/2019 dne 23. 1. 2019 schválila poskytnutí individuálních 
dotací do 50 000,- Kč v jednotlivém případě z rozpočtu města Beroun na aktivity 
v sociálně – zdravotní oblasti ve městě Beroun v roce 2019 dle návrhu Komise 
zdravotnictví a sociálních věcí ze dne 3. 1. 2019, zpracované odborem sociálních 
věcí a zdravotnictví a souhlasila s uzavřením veřejnoprávních smluv na jejich 
poskytnutí s jednotlivými žadateli. Dále doporučila zastupitelstvu města schválit 
individuální dotace dle žádostí nad 50 000,- Kč v jednotlivém případě z rozpočtu 
města Beroun na aktivity v sociálně – zdravotní oblasti ve městě Beroun v roce 
2019. 

 usnesením č. 35/5/RM/2019 dne 23. 1. 2019 vzala na vědomí zprávu o průběhu 
realizace projektu „Střednědobý plán rozvoje sociálních služeb města Beroun  
a spádového území 2019-2023“ 

 
 
Komise zdravotnictví a sociálních věcí  

I. bere informace na vědomí  
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II. bere na vědomí doplnění Plánu činnosti Komise zdravotnictví  
a sociálních věcí pro rok 2019 v bodě č. 2 Průběžné činnosti:   Naplňování 
Analýzy sociálního bydlení ve městě Berouně 2018-2023 

 
 
K bodu č. 4 -  Informace o průběhu realizace projektu „Střednědobý plán rozvoje 
sociálních služeb města Beroun a spádového území 2019-2023“ (dále jen 
Střednědobý plán) 
Iva Ludvíková, koordinátorka KPSS, podala informace o průběhu výše uvedeného 
projektu, který byl předložen jako informace radě města. Tento materiál byl zaslán členům 
komise společně s pozvánkou. Podstatnou informací je skutečnost, že proces KPSS 
bude rozšířen na celé území ORP. Přítomní se shodli na potřebě spolufinancování 
sociálních služeb obcemi, jejichž občané sociální služby využívají. Zabývali se způsoby, 
jak informovat starosty obcí (prostřednictvím pravidelného setkávání starostů ORP, 
CPKP nyní v rámci tvorby Střednědobého plánu objíždí osobně některé starosty obcí 
v ORP, odkazují se především na povinnost obce zabezpečit své občany ze Zákona  
o obcích).  
Někteří členové komise ze své praxe ví, jak je těžké od obcí nějaké peníze získat, pokud 
vůbec, obyčejně se jedná jen o malé částky. 
Marie Marková: je třeba vejít v jednání především s většími obcemi ORP (Králův Dvůr, 
Zdice, Nižbor…   Ověřit, zda Králův Dvůr samostatně komunitně plánuje sociální služby). 
Iva Ludvíková pozvala členy komise ZSV na jednání pracovních skupin KPSS, členům 
budou zasílány pozvánky mailem. Nabídla přítomným brožuru: „Jak na péči? Příručka 
pro ty, kteří pečují doma o blízkého člověka“. 
 
Komise zdravotnictví a sociálních věcí vzala na vědomí Zprávu o průběhu realizace 
projektu „Střednědobý plán rozvoje sociálních služeb města Beroun a spádového 
území 2019-2023“.  
 
 
K bodu č. 5 -  Sociální bydlení v Berouně 
Analýzu sociálního bydlení ve městě Berouně 2018-2023 (dále jen Analýza) spolu 
s Harmonogramem realizace plánu sociálního bydlení v roce 2018 obdrželi členové 
v elektronické podobě k prostudování. 
Marie Marková a Jana Plavcová jako koordinátorka sociálního bydlení zodpověděly 
přítomným otázky. Myšlenka začít řešit sociální bydlení ve městě vznikla v době, kdy se 
tvořil Zákon o sociálním bydlení, který však nebyl odsouhlasen. Předchozím vedením 
města byla schválena výše uvedená Analýza i Harmonogram. Jedním z úkolů bylo zřídit 
funkci koordinátora sociálního bydlení - koordinátorka sociálního bydlení byla přijata  
na ½ úvazku. Dle Harmonogramu by měla být vytvořena pracovní skupina (dále jen PS) 
pro sociální bydlení a ukotvena ve strukturách města - buď jako poradní orgán OSVZ 
MěÚ Beroun (výstupy z PS by komisím, radě či zastupitelstvu předkládal OSVZ MěÚ) 
nebo jako komise rady města.  
Členové komise se shodli, že před doporučením dalšího postupu by bylo vhodné 
projednat celkový záměr s místostarostou města. Komise vnímá potřebu zajištění 
sociálního bydlení jako velmi naléhavou.  
 
Jana Plavcová dále informovala o skutečnosti, že v domě čp. 1280, Třída Míru nyní 
dochází k prodeji bytů ve  4., 5. a 6. patře domu. V těchto bytech bydlí také senioři, kteří 
sem byli přestěhováni z čp. 10, Na Klášteře. Bylo zjištěno, že u 6 ti seniorů, kteří se 
přestěhovali z čp. 10, Na Klášteře, do kupních smluv s novými majiteli je vložena klauzule 
o oprávněnosti doživotního užívání bytu. V bytech s věcným břemenem - bytech 
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zvláštního určení, tj. v přízemí, v 1., 2. a 3. patře naopak žijí lidé, kteří sem nebyli 
doporučeni komisí ZSV a odborem SVZ.  
Členové komise považují bytovou situaci seniorů za velmi vážnou a dlouhodobě 
neudržitelnou. Je názoru, že by bylo vhodné vyvolat jednání s majitelem 
nemovitosti, a to na úrovni vedení města.  
 
Usnesení:  Komise zdravotnictví a sociálních věcí  

I. žádá předsedkyni a místopředsedu komise, aby s místostarostou Mgr. 
Dušanem Tomčem projednali další postup v problematice sociálního 
bydlení v Berouně. 

II. bere informace na vědomí 
Hlasování: 7  pro - proti - zdržel se 
 
 
K bodu č. 6 -  Různé 
Zuzana Zelenková informovala, že nyní zůstává v činnosti pouze jedna služba v oblasti 
dopravy pro seniory a osoby se zdravotním postižením, osoby pečující o nemocné apod., 
a to PB HELP ASISTENT. Tato služba však kapacitně nestačí uspokojovat poptávku  
a občané si stěžují na její špatné fungování. Záležitost bude řešena v rámci jednání 
KPSS.  
 
Alžběta Táborská požádala přítomné, aby se do konání příští komise zamysleli  
nad současným dotačním systémem a připravili si nápady pro zjednodušení a úpravu 
formulářů žádostí o dotace a jejich vyúčtování a pro rozdělování dotací. 
 
Členové se domluvili, že příští jednání Komise zdravotnictví a sociálních věcí se bude 
konat dne 10. 4. 2019, a to v prostorách FCH Beroun - Azylového domu sv. Jakuba  
a noclehárně. 
 
Komise zdravotnictví a sociálních věcí vzala další informace na vědomí. 
 
 
K bodu č. 7 - Prohlídka Dětského domova a Mateřské školy Beroun, beseda 
Ředitelka Dětského domova a Mateřské školy speciální Beroun Mgr. Jana Műllerová 
provedla přítomné zařízením. Je určeno pro děti od 3 do 18 let s kombinovaným 
postižením a narušenými komunikačními schopnostmi. Příspěvková organizace 
Středočeského kraje sdružuje Mateřskou školu speciální, Dětský domov, Speciálně 
pedagogické centrum a Školní jídelnu – výdejnu. Tyto jsou rozmístěny ve dvoupatrové, 
bezbariérové budově. Zahrada hned vedle budovy je využívána pro výuku, relaxaci  
i pobyt dětí venku. Z boku budovy spravuje Dětský domov a Mateřská škola Beroun též 
BabyBox. 
Paní ředitelka zodpověděla dotazy přítomných. Za exkurzi poděkovala předsedkyně 
komise Alžběta Táborská. 
 
Po vyčerpání programu ukončila předsedkyně Komise zdravotnictví a sociálních věcí 
jednání v 16:45 hodin. 
 
 
Zapsala: Zuzana Zelenková          Ověřila: Soňa Křikavová    
 
 
Předsedkyně komise: Alžběta Táborská                   


